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طرح نهضت ملی مسکن

در مسابقات قهرمانی و انتخابی کشتی آزاد و فرنگی استعداد 
های برتر خراسان شمالی ؛

بجنوردی ها مقتدرانه جام 
قهرمانی را بالای سر بردند

جزییات تازه درباره طرح 
دائمی شدن همسان سازی حقوق 

بازنشستگان

شمارش معکوس
 برای توافق در وین

جلالخوشچهره
 شــمارش معکوس برای ایجاد توافق در وین به انتهای خود 

نزدیک شده است.
ایــن را می توان در اظهارات همه طرف هــای مذاکره کننده 
مســتقر در هتل  »کوبورگ « این شــهر نشان گرفت. حالا 
نگرانی ها از احتمال بی نتیجه بودن مذاکرات به چشــم اندازی 
انجامیده که دیر نیســت اعضای گروه » پنج + یک « دوباره 
دور یک میز بنشینند و چانه زنی ها بر سر توافق نهایی به طور 
مستقیم و بی واســطه میان اعضا و خاصه تهران و واشنگتن 

به دست آید. 
تجربه مذاکرات ویــن، مصداقی دوباره  براین واقعیت خواهد 
بود  که سیاست امری سیال است و نمی توان برای آن تکلیف 
دایمی و مطلق تعیین کرد. تصورات ذهنی و بسته با سیاست 
به عنوان هنر و فن عملی،  فاصله بســیار دارد. سیاست ، واقع 
بینــی؛ انعطاف پذیری و فهم عملگرایانــه را می طلبد. از این 
رو امروز همــه مخالفان داخلی وخارجی برجام که  مذاکره را 
محکوم  و بی نتیجه بودن آن را سرنوشتی محتوم می خواندند، 

در انفعال قرار گرفته اند. 
آنچه اکنون اهمیت دارد، ایجاد امکان برای بازگشت ایران به 
جامعه جهانی است. مهم نیست این فرصت از سوی کارگزاران 
چه جریان سیاسی و با چه سابقه فکری و کارنامه عملی ایجاد 
می شــود. همه آنان که دل در گرو منافع و امنیت ملی دارند، 
فارغ از وابستگی و یا همدلی با گرایش های سیاسی و جناحی، 
لازم اســت از مذاکرات جاری در وین حمایت کرده و توافق 
هر چند محدود و اندک را فرصتی موقعیت ساز برای کشور در 

2اخبار

تحت پوشش قرار گرفتن خدمات 
ناباروری در بیمه تامین اجتماعی 

از شهریور 14۰۰

قاب شکوه مادری در دستان 
مادر شهید »فیروز برزگر«
قرار گرفت
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۸/1 میلیارد دلار منسوجات قاچاق وارد کشور می شود
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میز خبر

اماراتباسوختقاچاقایران۲۰میلیارددلاردرآمددارد
دبیر شورای عالی مناطق آزاد: می دانیم که سالانه بیش از ٢٠ میلیارد دلار 
درآمد کشور امارات از بانکرینگ سوخت و در واقع خدماتی که به کشتی ها 
و شناورهای مختلف از منطقه خلیج فارس به سمت بندر فجیره می روند، 
به دست می آید و متاسفانه باید بگوییم که بخش عمده ای از سوختی که 
امارات برای بانکرینگ از آن اســتفاده می کند، از ایران قاچاق و به سمت 

فجیره می رود./ایلنا
نمایندهمجلس:حوزهشرقفرصتمغتنمیبرایجمهوریاسلامی

است
غلامرضا منتظــری، نماینده گرگان در مجلس حوزه شــرق را فرصت 
مغتنمی برای توسعه همکاری های بین المللی ایران ارزیابی کرد و گفت: 
اشــتراکات فرهنگی و سیاسی زیادی بین ایران و کشورهای حوزه شرق 
وجود دارد و باید از ظرفیت های این کشــورها در مناســبات بین المللی 

استفاده کرد./ایرنا
واکنشسرداررحیمیبهسخنانیکعضوشورایشهر:معتادیکه

نمیتواندراهبروداسلحهدارد؟
فرمانده انتظامی تهران بزرگ ادعای دو تن از اعضا شورای شهر مبنی بر 
وجود ٢۶ هزار نقطه ناامن و تیراندازی در شهرک رضویه توسط معتادان 

را تکذیب کرد.
سردار حســین رحیمی: معتاد متجاهر براســاس وضعیت جسمانی اش 
نمی تواند راه برود، چگونه می خواهد اسلحه داشته باشد؟کار سختی نیست 
که روی یک فیلم صدا گذاشــته و ادعا شــود کــه دارد در فلان منطقه 
تیراندازی می شــود.یکی از خانم های عضو شورای شهر گفته بودند ٢۶ 
هــزار نقطه نا امن در تهران وجود دارد که من این موضوع را رد می کنم، 
چنین چیزی اصلًا وجود ندارد.مسئول امنیت شهر من هستم و می گویم 

هیچ نقطه نا امنی نداریم./مهر
افزایش۱۶۰۰درصدیقیمتمسکندردهسالاخیر

بررســی تحولات بازار مسکن تهران حاکی از آن است که طی ۱٠ سال 
اخیر، قیمت مســکن حدود ۱۶٠٠ درصد افزایش یافته است. مطابق آمار 
منتشره بانک مرکزی طی آذرماه امسال، متوسط قیمت مسکن در تهران 
به رشــد ۱.۸ درصدی نسبت به ماه قبل از آن به ۳٢ میلیون و ۵۹٠ هزار 

تومان افزایش یافته است. /تسنیم
محسنهاشمی:نیروهایامنیتیمیگفتندچرادنبالشهیدسازیبرای

آیتاللههاشمیرفسنجانیهستید؟
حاج خانم در خاطرات خود از روز فوت نوشته اند که آیت الله سرحال بودند و 
صبحانه خوردند و رفتند.به دنبال این بودند که محافظین آیت الله هاشمی 
را عوض کنند.ماجرای مرگ آیت الله هاشــمی با این ســوالات شــفاف 
نمی شود.پزشکان گفتند در ریه آیت الله هاشمی آب نبوده است، پاسداران 
می گویند ایشان نبض داشته اســت.آیت الله هاشمی به دلیل نبودن تیم 
پزشکی با ماشین حفاظت به بیمارستان منتقل شدند.موضوع کالبدشکافی 
هیچ وقت با ما مطرح نشــد و ما هم درخواست اینچنینی نکردیم.بعد از 
فوت آیت الله هاشمی کسی به محل فوت او نرفته بود و نگذاشتند ما هم 

ببینیم./ اعتمادآنلاین
امامجمعهگچساران:اسبدوانیزنموجبچشمچرانیمیشود

امین الله حجازی، امام جمعه گچســاران، گفت:اســب دوانی زن در منظر 
نامحرم که تهییج می کند و چشم چرانی می شود، حرام است و این دولت 
و انٓ دولت هم ندارد. نباید دختر و پسر بزک کرده مقابل هم قرار بگیرند 

و این جلسات تشکیل شود.
ترکیهنامکشورشراتغییرمیدهد؟

اداره ارتباطات ترکیه کارزاری برای اعلام تصمیم کشور به منظور استفاده 
از نام "Turkiye" به جای"Turkey" در عرصه بین المللی به راه انداخته 
که راهی به ســوی تغییر نام این کشور محســوب می شود. به گزارش 

فرارو، روزنامه دیلی صباح، اداره ارتباطات ترکیه در بخشــی از این کارزار 
بــا نام "Hello Turkiye" ویدئویی تبلیغاتــی را با هدف تقویت این نام 
در حســاب های رسانه های اجتماعی خود منتشر کرده است. در این فیلم 
یکسری توریســت های خارجی در بخش های مختلف کشور نشان داده 
می شــوند که ضمن ســر دادن عبارت "Hello Turkiye"، دست تکان 
می دهند. ایــن کارزار پس از آن به راه افتاده کــه رجب طیب اردوغان، 
رئیس جمهور ترکیه ماه گذشــته میلادی از تغییر نام رســمی این کشور 
خبر داد و گفت: عبــارت Türkiye فرهنگ، تمدن و ارزش های ملت را 
به بهترین شــکل نشــان می دهد و بیان می کند. در زبان انگلیسی واژه 

"turkey" که با "t" کوچک نوشته شود به معنی "بوقلمون" است.
انتقادامامجمعهکرجازانجامسونوگرافیتوسطآقایان

امام جمعه کرج:پزشکان زن باید در خدماتی مانند سونوگرافی و معاینات 
مربوط به دیگــر بیماری ها برای بانوان خدمت رســانی کنند.حداقل در 
بیمارستان های دولتی نباید خدمات مربوط به بانوان توسط پزشکان مرد 
انجام شود.پزشکان زن استان البرز برای خدمات دهی به بانوان در مصلی 
کرج استفاده می شود.دستگاه سونوگرافی برای این کار تهیه شده که این 

دستگاه در مصلی کرج پذیرای خدمات دهی به بانوان استان البرز است.
امامجمعهاهواز:منشابسیاریازمزاحمتهاییکهمتوجهبانواناست

بهخاطرنوعپوششخودآنهاست
سیدمحمدنبی موسوی فرد:بخش قابل توجهی از ناهنجاری های پوششی 
متوجه مردان اســت. بارها شنیده شده بانوان گله داشته اند که همسرم از 

من خواسته بی حجاب باشم. / ایرنا
مهدیطائب:مذاکراتوینبهنتیجهخواهدرسید

حجت الاســلام مهدی طائب، فرمانده قــرارگاه فرهنگی عمار:دادن ارز 
۴٢٠٠ تومانی به منزله انتحار اقتصادی است که اقتصاد ما را معتاد کرده 
اســت.ارز ۴٢٠٠ تومانی مواد مخدر دولــت قبل بود و تا وقتی به اقتصاد 
تزریق شــود، همه چیز تعطیل اســت که باید این اعتیــاد را آرام آرام از 
اقتصــاد ایران گرفت.ما هیچ گاه میدان مذاکره با اروپا را ترک نمی کنیم 
و مذاکرات نیز به نتیجه خواهد رســید.در سال آتی وضع اقتصادی بسیار 

خوب خواهد شد./ایرنا
امامجمعهرفسنجان:اگررهبریمیفرماینددوچرخهسواریشرعا

حراماست،چرامجلساینراتبدیلبهقانوننکردهاست؟
عسکری، امام جمعه رفسنجان: پیراهن ناموس ما اگر روزی در خانه روی 
بند رخت برای خشک شدن پهن بود، زمانی که میهمان می آمد آن را جمع 
می کردیم که کسی لباس دختر، همسر، مادر و خواهر ما را نبیند. چگونه 
امروز دختران را روی دوچرخه ســوار می کنند که در خیابان ها بچرخند و 
عده ای با حماقت تمام از این جریان ها حمایت می کنند و اگر ندایی علیه 
این کار بلند شــود اعتراض می کنند و به خود من هم ناســزا گفتند.اگر 
رهبری می فرمایند دوچرخه ســواری شرعا حرام است، چرا مجلس این را 
تبدیل به قانون نکرده که امروز نیروی انتظامی کوتاهی می کند؟ وقت تان 
را صرف کارهای حاشیه ای نکنید. غیرت دینی را در مردم زنده نگه دارید./

فارس
پمپئو:بایدنبرایورودبهبرجامبهایرانالتماسمیکند

وزیر امور خارجه سابق آمریکا مدعی شده، رئیس جمهور جدید این کشور 
در حــال التماس به ایران برای ورود به برجام اســت.»مایک پامپئو« در 
مصاحبه ای مدعی شــده دولت »جو بایدن«، رئیس جمهور فعلی آمریکا 
بــرای ورود به برجام به ایران التماس می کند.پامپئو در حســاب کاربری 
خود در توییتر نوشــت: »به نظر می رسد این دولت در حال التماس برای 
ورود به توافق دیگری اســت که از خطرات مصیبت بار دستیابی ایران به 
سلاح هسته ای جلوگیری نمی کند.« در روزهای گذشته، شمار زیادی از 
مقام های دولت آمریکا از تصمیــم دولت »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور 

سابق این کشور برای خروج از برجام انتقاد کرده است.در تازه ترین مورد 
»آنتونی بلینکن«، وزیر امور خارجه آمریکا، بامداد جمعه خروج از برجام را 

یکی از بدترین تصمیم های سیاست خارجی آمریکا دانست.
حسامالدینآشنا:دستبردارید!

آشنا در واکنش به تحریف پاسخ خود به کیهان، توئیت انتقادی زد. چندی 
پیش، سردار حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه با کیهان مصاحبه 
ای انجام داد که حاوی روایتی از دیدار در تیر ۱۳۹۶ فرماندهان ســپاه و 
حسن روحانی بود، حسام الدین آشنا در توئیتی به این مصاحبه پاسخ داد 
و نوشت که " گفتگو میان روسای جمهور و فرماندهان نظامی، فردی یا 
جمعی مرسوم است؛ اما نقل قول از جلسه ای محرمانه و از شخصی دیگر 
در فقدان او دور از امانت داری اســت. قاعدتا جلسات رسمی ضبط شده، 
اپراتور اشتباه نکرده و چیزی هم پاک نشده است. شما فقط مجازید بگویید 
که خودتان در آن جلسه چه گفتید!"حالا و در پی تحریف و خوانش های 
متفاوت برخی کاربران شبکه های اجتماعی که محتوای توئیت آشنا را به 
پرونده سقوط هواپیمای اوکراینی پیوند زده بودند ، حسام الدین آشنا مشاور 
سابق رئیس جمهور در توئیتی نوشت: "می دانید که منظور من "اپراتور 
ضبط مکالمات جلسه رئیس جمهور با نظامیان بوده است نه هیچ اپوراتور 

دیگری. از این تحریفات خنک و بی ربط دست بردارید. "
دفاعرئیسیازیکطرحدولت؛نیازیبهآقااجازهازتهراننیست

رئیس جمهور در جلســه شورای اداری اســتان هرمزگان گفت: صندوق 
توسعه اســتان می تواند به رفع خیلی از مشکلات استان ها کمک کند و 
درآمدهای خوبی در این صندوق خواهد رفت که با نظر اعضای شــورای 

برنامه ریزی استان ها هزینه خواهد تا نیازی به آقا اجازه از تهران نباشد.
ویلاهایمنتسببهنهادریاستجمهوریدرقشمبهفروشمیرسد

مشــاور رییس جمهور گفت: ویلاهای منتسب به نهاد ریاست جمهوری 
برای تامین هزینه پل خلیج فارس و ســایر زیرساخت های جزیره قشم 
به فروش گذاشته می شود.ســعید محمد، دبیر شورای عالی مناطق آزاد 
در دیدار با علمای شــیعه و اهل سنت در قشــم با اشاره به قول مساعد 
رییس جمهور در مورد تحقق خواســته های مردم جزیره اظهار کرد: ٢۸٠ 
میلیون یورو اعتبار برای تکمیل پل خلیج فارس قشم مورد نیاز است که 
با برنامه ریزی انجام گرفته و از طریق تهاتر نفتی توســط پیمانکار ایرانی 
ساخته می شود.وی گفت: ویلاهای منتسب به نهاد ریاست جمهوری برای 
تامین هزینه پل خلیج فارس و سایر زیرساخت های جزیره قشم به فروش 
گذاشته می شود.مشاور رییس جمهور با تاکید بر ضرورت تامین آب شرب 
روستانشینان جزیره، گفت: ٢٠ هزار مترمکعب آب از آب شیرین کن های 
خصوصی جزیره خریداری و مابه التفاوت هزینه آب توسط دولت پرداخت 
می شــود و در اختیار مردم قرار می گیرد و اصلاح خط لوله و اجرای طرح 

توزیع آب شیرین نیز توسط سازمان منطقه آزاد قشم انجام می شود.
واکنشمشاورامیرعبداللهیانبهاظهاراتیکدیپلماتطالباندر

پاکستان
مدیرکل غرب آســیا وزارت امور خارجه با اشــاره به اظهارات اخیر یک 
دیپلمات طالبان در اسلام آباد در مورد خط مرزی "دیورند" گفت که سفیر 
افغانســتان مرز بین دو کشور را به رســمیت نمی شناسد، اما از پاکستان 
انتظار دارد آنان را به رســمیت بشناسد.سید رســول موسوی در توییتی 
در واکنش به اظهارات گفت:  یک بحث نظری، حقوقی بســیار جالب در 
موضوع شناسایی قلمرو )مرز مشخص(، جمعیت، حکومت و حاکمیت از 
ضروریات شناسایی است. سفیر افغانستان در پاکستان مرز بین دو کشور 
را به رســمیت نمی شناسد و آن را  خط_دیورند می نامد، اما از پاکستان 
انتظار دارد آنان را به رســمیت بشناسد.ســردار احمد خان شکیب، سفیر 
امارت اسلامی در پاکستان اخیرا در گفت وگویی گفته است، تصمیم گیری 
دربــاره خط دیورند از صلاحیت های نظام کنونی در کابل نیســت، بلکه 

مردم افغانستان می توانند در این باره تصمیم بگیرند.سردار احمد خان که 
به تازگی از ســوی امارت اسلامی در اســلام آباد به عنوان سفیر معرفی 
شده است، از پاکستان خواست که امارت اسلامی را به رسمیت بشناسد.

صحبت های سفیر امارت اسلامی در اسلام آباد در حالی ابراز می شود که 
اخیرا تنش ها میان افغانستان و پاکستان بر سر حصارکشی در امتداد خط 
دیورند بالا گرفته اســت. وی گفته است ما نمی توانیم درباره خط دیورند 
از منظر دولتی تصمیم گیری کنیم. این تصمیم من یا وزیر خارجه یا کل 
دولت نیست، این تصمیم باید بسیار جامع از سوی ملت افغانستان گرفته 

شود.
فرزندشهیدفخریزاده:پدرمنهفقطبرایمردمکهبرایماهم

ناشناختهبود
فرزند شهید فخری زاده گفت: پدرم به همان اندازه که در کار برای مردم 
گمنام بود، برای خانوده اش هم گمنام بود و اعضای خانواده در جریان ریز 
امور نبودند، اما به واســطه جو امنیتی ٢٠ سال اخیر برای او می دانستیم 
اتفاقات مهمی در حال انجام است.فرزند شهید فخری زاده در گفت وگو با 
رادیو مقاومت گفت: پــدرم به همان اندازه که در موضوعات کاری برای 
مردم گمنــام بود، برای خانوده اش هم گمنام بــود و اعضای خانواده در 
جریان ریز امور نبودند، اما به واســطه جو امنیتی که در ٢٠ ســال اخیر 
برای شخص ایشان و کل خانواده حاکم بود، می دانستیم اتفاقات مهمی 
در حال انجام است، زیرا تا قبل هفتم آذرماه ۹۹ طی ۴ نوبت مورد حمله 
تروریستی نافرجام قرار گرفتند.وی در پاسخ به سوالی مبنی بر مشخص 
شدن حجم و اهمیت فعالیت های این شــهید برای خانواده بعد از واقعه 
شهادت، اظهار کرد: ویژگی های شخصیتی و رفتار ایشان برای ما آشکار 
بود، اما در حوزه های کاری بســیاری از موضوعات بعد از شهادت ایشان 
روشن شــد؛ به گونه ای که سرلشکر باقری در مراسم چهلم شهید اشاره 
کردند: »بیش از ۹٠ درصد فعالیت های شــهید به دلیل مسائل امنیتی و 
محرمانه بودن، غیر قابل بازگو کردن اســت« اما می دانیم که همان ۱٠ 
درصد از فعالیت های علنی شده ایشان هم کارهای بسیار بزرگی از جمله 

پدافند زیستی و هسته ای کشور بوده است
الخلیجآنلاینگزارشداد؛

فعالیتمضاعفواسطههادردورهشتممذاکراتاحیایبرجام؟
امل عالم، پژوهشــگر مسائل ایران معتقد اســت که ایرانی ها به دنبال 
تلاش های گســترده ای برای تحقق منافع ملموسی برای خود در سطح 
پرونده هسته ای هستند. به گفته عالم، با توجه به تحولاتی که در میدان 
در مورد موضوع هسته ای ایران اتفاق افتاده، دور هشتم مذاکرات هسته ای 

برای این کشور از دور های سابق متفاوت تر و البته مهمتر است.
الخلیج آنلاین در مطلبی به قلم یوســف حمود نوشــت: از سال ها پیش، 
روابط بین ایران و دولت های عضو شــورای همکاری های خلیج فارس، 
شاهد نوسان های زیادی بوده، اما در سایه حوادث اخیر منطقه، نشانه های 
صلح بین این طرف ها نمودار شــده اســت که یکی از آنها، مذاکرات و 
دیدار هایی بین ســران کشور های مذکور است. در این میان، رابطه ایران 
با قطر و امارات، نســبت به دیگر کشور های خلیج فارس نزدیکتر است 
و بــا وجود بحران هایی که منطقه به خود دیــده، این روابط تقریبا پایدار 

مانده است.
در ادامه این مطلب آمده اســت: در مورد سفری که وزیر خارجه ایران به 
مسقط و دوحه همزمان با نزدیکی بین تهران و ابوظبی داشت، این سوال 
مطرح می شــود که سفر عبداللهیان به قطر و عمان در این زمان، بعنوان 

اولین سفر وی به منطق خلیج فارس چه اهمیتی دارد؟
به گفته وزیر خارجه ایران، سفر وی به عمان و قطر، در چارچوب سیاست 
تقویت و تحکیم روابط با همســایه هاست که دولت رئیسی آن را دنبال 
می کند. عبداللهیان در تاریخ ۱۱ ژانویه ٢٠٢٢ با امیر قطر دیدار کرده و به 

دو طرف به بررسی روابط دو جانبه و راه های تقویت ان پرداختند.
اما قبل از این سفر، عبداللهیان به مسقط رفته و با همتای عمانی خود دیدار 
کرد تا راه های تحکیم روابط دو جانبه در زمینه های سیاسی، اقتصادی و 

فرهنگی مورد بررسی قرار گیرد.
دلایل زیادی وجود دارد که عمان را به سمت حفظ روابط متمایز با تهران 
ســوق می دهد که مهمترین آنها، نگرانی از وقوع جنگ در منطقه است، 
بویژه انکه عمان نمی تواند از تحولات منطقه دور باشــد. رابطه عمان با 
ایران می تواند افاق جدیدی را در همکاری اقتصادی بین عمان و آسیای 

میانه از طریق ایران نیز بگشاید و این امر مهمی در اقتصاد عمانی است.
منافعایران

امل عالم، پژوهشــگر مسائل ایران معتقد اســت که ایرانی ها به دنبال 
تلاش های گســترده ای برای تحقق منافع ملموسی برای خود در سطح 
پرونده هسته ای هستند. به گفته عالم، با توجه به تحولاتی که در میدان 
در مورد موضوع هسته ای ایران اتفاق افتاده، دور هشتم مذاکرات هسته ای 
برای این کشــور از دور های ســابق متفاوت تر و البته مهمتر است. وی 
تصریح می کند که همزمان با از سر گیری مذاکرات هسته ای، وزیر خارجه 
کره جنوبی هم به وین رفته و با مذاکره کننده ارشد ایران، علی باقری کنی 

در مورد راه های بازگرداندن اموال ایران گفتگو کرد.
براســاس صحبت های عبداللهیان، آمریکایی ها وعده هایی داده اند مبنی 
بر اینکه مذاکرات فعلی این بار متفاوت خواهد بود، در همین شرایط وزیر 
خارجه ایران خواســتار بازگرداندن بخشی از اموال ایران برای نشان دادن 

حسن نیت و جدیت آمریکا در گفتگو با تهران باشد.
این تحلیلگر تاکید می کند که تمامی اقدامات حاکی از آن است که سفر ها 
به دولت های خلیج فارس در چارچوب نشان دادن تمایل ایران برای فراهم 
کردن فضایی از طریق واسطه ها در راستای اعتمادسازی در مورد مذاکرات 
جدید اســت. در حقیقت ایران سعی دارد با افزایش مبادلات تجاری خود 

با دولت های همسایه، شرایط اقتصادی و تجاری اش را بهبود بخشد.
بــا این حال، عالم بعید می داند که ســفر عبداللهیــان تاثیر مثبتی روی 
تحولات پرونده های دیگر منطقه داشته یا بتواند استقرار و صلح بیشتری 
را موجب شود. وی برای این نظر خود، به حادثه ربوده شدن کشتی اماراتی 
در دریای سرخ توسط حوثی ها اشاره می کند که نشان دهنده ادامه هرج و 

مرج های منطقه ای است.
در کنار عمان و قطــر، کویت هم روابط خوبی با ایران دارد، اما در طرف 
مقابل، صحبت از عربستان، امارات و بحرین است که اختلافاتی با تهران 
دارند. در مورد امارات، اخیرا یک نزدیکی بین دو طرف شــروع شــده که 
مهم ترین نمود آن، ســفر مشــاور امنیت ملی امارات به ایران در دسامبر 
گذشته در راســتای تحرکات دیپلماتییکی برای حل اختلافات قدیمی و 

افزایش همکاری ها بین دو کشور است.
پیــش از این، دولت امارات به وزیر خارجــه ایران برای تثدی این 
منصــب تبریک گفته و آرزو کرده بود که این تغییر، بتواند در بهبود 
روابط مثبت بین کشــور های همســایه مفید باشــد.اما عربستان، 
مذاکــرات خود با ایران را در عراق و از چند ماه پیش شــروع کرد 
که در این گفتگو ها ایران از عربســتان خواست کنسولگری های دو 
کشور بازگشایی شــده و روابط دیپلماتیک آن ها از سر گرفته شود. 
آخرین دوره مذاکرات بین ریاض و تهران در ٢۱ دسامبر گذشته بود 
در حالی که عبداللهیان در ۸ اکتوبر گذشــته اعلام کرد در جریان 
گفتگو های جاری با سعودیها، توافق های متعددی حاصل شده است.

در مورد بحرین می توان گفت از ســال های طولانی روابط عداوت 
آمیزی با ایران داشــته، چرا که منامه نظام ایران را به تلاش برای 
براندازی حکومت ســنی در بحرین از طریق شیعیان حاضر در این 

کشور عربی متهم می کند.
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مسمومیت ۷ شهروند بجنوردی با گاز 
منواکسید کربن

 رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
بجنــورد از مســمومیت ۷ نفر بــر اثر استنشــاق گاز 

مونواکسید کربن خبر داد.
محمد حســن صحراگرد در گفت و گو با ایســنا اظهار 
کرد: اســتفاده از دودکش آکاردئونی بــرای آبگرمکن 
و نبود کلاهک اچ، ۷ شــهروند بجنــوردی را دچار گاز 

گرفتگی و راهی مراکز درمانی کرد.
وی ادامه داد: متاســفانه بامداد امــروز در کمتر از یک 
ســاعت دو تماس مبنی بر گاز گرفتگی به شماره ۱٢۵ 
اعلام شــد که آتش نشانان با حضور در محل حادثه با 
شهروندانی مواجه شدند که به شدت دچار گاز گرفتگی 

شده و توسط عوامل اورژانس راهی بیمارستان شدند.
این مقام مســئول در آتش نشــانی بجنورد افزود: در 
بررســی های به عمل آمده، علت این حوادث نشت گاز 
منواکسید از دودکش های غیر استاندارد آبگرمکن بوده 

است.
رئیس ســازمان آتش نشــانی بجنورد با اشاره به غیر 
استاندارد بودن لوله های فنری به عنوان دودکش بیان 
کرد: یکی از شــایع ترین علل بروز مســمومیت با گاز 

مونواکسید کربن استفاده از لوله های فنری است.
وی گفــت: اســتفاده از لوله های قابــل انعطاف فنری 
)خرطومــی یا آکاردئونی( به عنــوان دودکش به دلیل 
ســهولت در نصب، با اســتقبال عمومی مواجه شده اما 
دارای مشکلاتی است که درصورت بی توجهی می تواند 

عواقب جبران ناپذیری را در پی داشته باشد.
 صحراگرد اظهار داشــت: استفاده از این نوع لوله ها به 
عنوان دودکش به علت تکنولوژی ساختی که به صورت 
لایــه آلمینیومی روی هم پیچیــده و در طول کل لوله 

دارای منفذ می باشد، غیراستاندارد و ممنوع است.
وی با اشاره به اینکه افت فشار در این لوله ها زیاد است 
و تأثیر منفی در مکش سیال )دود( دارد، بیان کرد: این 
نوع دودکش ها، امکان آب بندی شدن در محل اتصال 
را به طور کامل ندارد و احتمال بازگشــت محصولات 

احتراق به محیط زیاد است.
صحراگرد افزود: به دلیل نوع ساختار، این نوع دودکش 
با گذشت زمان شــکل اولیه خود را از دست می دهد و 
به حالت آویزان درمی آید؛ همچنین احتمال ایجاد پیچ 
و خم های نامناسب در طول دودکش وجود دارد، ضمناً 
وزن خــود لوله آکاردئونی می تواند در دراز مدت موجب 
خارج شــدن آن از محل اتصال به دهانه دودکش های 
دیواری و منجر به بازگشــت محصــولات احتراق به 

محیط شود.

ارائه تسهیلات متقاضیان خودمالکی 
خراسان  شمالی در طرح 

نهضت ملی مسکن
مدیرکل راه وشهرســازی خراســان شــمالی از امکان 
اســتفاده از تســهیلات ســاخت در طرح نهضت ملی 
مســکن برای متقاضیان خودمالک دراســتان خراسان 

شمالی خبرداد.
  قاســم قاســمی گفت: با پیگیری های صورت گرفته 
متقاضیــان خودمالــک می تواننــد جهت اســتفاده از 
تسهیلات ساخت در طرح نهضت ملی مسکن به سامانه 
saman.mrud.ir مراجعه و از تسهیلات این طرح برای 

ساخت واحدهای خود بهره مند شوند.
وی افزود: میزان این تســهیلات درشهر بجنورد ۳۵٠ 
میلیون تومان و در ســایر شهرهای استان ۳٠٠ میلیون 
تومان اســت وداشتن پروانه ســاختمان و سند مالکیت 

ملک ضروری است.
قاسمی ادامه داد: مالکین این اراضی می توانند به ازای 
هر واحد تســهیلات مزبور را اخــذ و در مرحله فروش 
اقســاطی افراد مورد نظر را جهت اخذ کارت قســط به 

بانک عامل  معرفی کنند.
مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی تصریح کرد: 
نکته حایز اهمیت این اســت افرادی که جهت فروش 
اقساطی معرفی می شــوند نیازی به دارا بودن شرایط 
ماده یک آئین نامه قانون ساماندهی مسکن را نداشته و 
به عبارتی شرایط احراز واجد شرایط بودن در طرح های 

مسکن ضرورتی ندارد.
 

تجهیز 22 خانه ورزش روستایی در 
خراسان شمالی

معــاون توســعه ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان 
خراسان شــمالی گفت: در ۹ ماه امسال ٢٢ خانه ورزش 
روستایی با اعتبار ۳ میلیارد و ۳٠٠ میلیون ریال تجهیز 
شد که بیشــتر این روســتاها در مناطق کم برخوردار 

هستند.
، محمد بروحی، معاون توسعه ورزشی اداره کل ورزش 
و جوانان خراسان شــمالی در نشست با رسانه ها اظهار 
کرد: در ۹ ماه امسال ٢٢ خانه ورزش روستایی با اعتبار 
۳ میلیارد و ۳٠٠ میلیون ریال تجهیز شد که بیشتر این 

روستاها در مناطق کم برخوردار هستند.
وی گفــت: این خانه های ورزش روســتایی با توجه به 
نیازسنجی ها و براساس درخواست روستاییان در تمامی 

شهرستان های استان مجهز شد.
معــاون توســعه ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان 
خراسان شــمالی افزود: از ابتدای تجهیــز خانه ورزش 
روستایی)سال۹۴( تاکنون ۱۷٢ خانه ورزش روستایی در 

استان تجهیز شده است.
بروحی یادآور شــد: تجهیز هر یــک از این خانه های 
ورزش روستایی در ابتدای ســال ۹۴، ۳٠میلیون ریال 
هزینه داشته است اما در سال های اخیر هر یک از این 
خانه های ورزش با ۱۵٠ میلیون ریال تجهیز شده است.

وی با بیان اینکه هر ســاله بیــش از ٢٠ خانه ورزش 
در خراسان شــمالی تجهیز شده اســت، تصریح کرد: 
با مشــارکت بیشــتر مردم در امور ورزشــی روستاها 
و همــکاری بیشــتر دهیــاران در حــوزه ورزش، گام 
های بســیار موثری در راســتای ایجاد روحیه ورزشی 
 و نشــاط اجتماعــی خراســان شــمالی برخواهیــم 

داشت. 

برون رفت از تهدیدهای فوری و مشــکلات گریبانگیر 
کشور و مردم به حساب آورند. 

وضعیــت انجمــاد در برجام که ســبب دوری ایران از 
جامعه جهانی و استمرار تحریم های فرساینده شد، تنها 
مزایایی را در برداشت که سوداگران، رقیبان و مخالفان 
توانمندی ایران درهمه عرصه ها از آن نســیب برده اند. 
هنر دیپلماســی، بیرون رفتن از بن بست هایی است که 
ضمن پرهیــز از گزینه جنگ، تعامل ســازنده را میان 
منافع و گرایش های متعــارض در جامعه جهانی ایجاد 
می کند. همین مهم اســت که »عملگرایی« را در هنر 
دیپلماسی برجسته ساخته اســت. عملگرایی به معنای 
دور شدن از ارزش ها و آرمان ها نیست، بلکه رویکردی 
واقع گرایانه در خدمت به ایجاد فرصت برای خنثی سازی 

تهدیدهای فوری است. 
ارزش گــذاری بر توافق  احتمالــی وین را باید در نتایج 
آن تعیین کرد. نتایج،  بی تردید محصول میزان خبرگی 
و هنر چانه زنی مذاکره کننــدگان ایرانی با طرف هایش 
خواهد بود. زود هنگام اســت در این باره  قضاوت کرد؛ 
زیرا کف و ســقف توافق احتمالی هنــوز در پرده ابهام 
اســت. هرچه در این باره گفته می شــود، احتمال هایی 
اســت که در گمان های ناظران بازتاب دارد. با این حال 
چنــد نکته را نباید از نظر دور داشــت. نخســت اینکه 
شــروع دوباره مذاکرات وین از ایستگاه ششم به بعد با 
وضعی به نســبت متفاوت از گذشته همراه شد. در دور 
تازه مذاکرات، تهــران در مقابل خود ائتلافی از مواضع 
مشــترک  - حتی میان بلوک های غربی و شرقی - را 
تجربه کرده اســت. دوم؛ اگرچه واشنگتن در مذاکرات 
به طور مســتقیم حضور نداشته، اما خواست های آن از 
تهران با مواضع نمایندگان دیگر دولت ها هم سو است. 
به عبــارت دیگر، دور تازه مذاکــرات، چالش میان دو 
طرف تهران و واشــنگتن اســت که تاکنون با یکدیگر 
گفت وگوی مســتقیم نداشــته اند. بعد از این چه پیش  

خواهد آمد را باید به زمان و رخدادهای بعدی سپرد.
ســوم؛ تهــران از دور هفتم مذاکرات با خواســت های 
یکســویه ای روبرو بوده  که آن را باید در همان ائتلاف 
مواضع پنج دولت مذاکره کننده تفســیر کرد. در واقع، 
تهران در مذاکرات اخیر از متحد و شــریک مطمئن در 
جمع مذاکره کنندگان برخوردار نیست. البته نمایندگان 
روســیه و چین کوشــیده اند با ارائه نقش تعدیل کننده 
در مواضــع طرف هــای ایرانی و غربی، بیشــتر  نقش 
پلیس خوب را مقابل  تهران برای بازگشت به تعهدات 
برجامی اش ایفا کنند.  چهــارم؛ هنوز میزان امتیازهای 
طرف های مقابل به تهران برای ایجاد توافق، روشــن 
نیســت. به ســخن دیگر، ماهیت و کمیت توافق »کم 
در برابر کــم« به رغم برخی گمانه زنی ها در پرده ابهام 
است. پنجم؛ این پرسش مطرح است که توافق احتمالی، 
بستر توافق های بعدی را ایجاد می کند و یا تنها توافقی 
است برای خرید زمان از سوی همه طرف ها و به عنوان 
تصمیمی فوری که برون رفت از وضع انجمادی کنونی 
را میســر می سازد؟ پرســش دیگر اینکه؛ پس از توافق 
احتمالی، هریک از طرف ها چه ارزشــی را برای فروش 
نزد افکار عمومی کشــورهای خود خواهند داشــت و  
مسئولیت پذیری آنان در دفاع از دستاورد مذاکرات وین 

چگونه خواهد بود؟ 
هرچه هست، شمارش معکوس در مذاکرات وین برای 
ایجاد توافق به عدد پایان نزدیک شده است. نشانه های 
توافق را در اظهارات خوش بینانه همه طرف ها می توان 

سراغ گرفت.

تحت پوشش قرار گرفتن خدمات 
ناباروری در بیمه تامین اجتماعی از 

شهریور 14۰۰
داریوش کاظمی، با اشاره به اینکه پیش از این داروهای 
ناباروری و یک ســری اقدامات تشــخیصی و درمانی 
مرتبط با ناباروری تحت پوشــش بیمه تامین اجتماعی 
قرار داشــت، اظهار کرد: این در حالی است که اقدامات 
انتقال جنین، تلقیح مصنوعی داخل رحم تحت پوشش 
بیمه نبوده اســت، از ابتدای شهریور ماه سال ۱۴٠٠، به 
تصویب دولت رســیده که این خدمات توسط بیمه ها 

تحت پوشش قرار بگیرد.
داریوش کاظمی، معاون خرید راهبردی مدیریت درمان 
سازمان تامین اجتماعی خراســان شمالی در گفتگو با 
عصراتــرک با اشــاره به اینکه پیــش از این داروهای 
ناباروری و یک ســری اقدامات تشــخیصی و درمانی 
مرتبط با ناباروری تحت پوشــش بیمه تامین اجتماعی 
قرار داشــت، اظهار کرد: این در حالی است که اقدامات 
انتقال جنین، تلقیح مصنوعی داخل رحم تحت پوشش 
بیمه نبوده اســت، از ابتدای شهریور ماه سال ۱۴٠٠، به 
تصویب دولت رســیده که این خدمات توسط بیمه ها 

تحت پوشش قرار بگیرد.
وی بــا بیان اینکه از ابلاغ این طــرح تاکنون خدمات 
ناباروری تحت پوشش بیمه تامین اجتماعیی قرار گرفته 
اســت، گفت: زوجین نابارور در مرحله نخســت باید از 
مراکز تحت درمانــی گواهی مبنــی براینکه مبتلا به 
ناباروری هســتند به بیمه ارائــه دهند، برای زوجین در 
ســامانه تشکیل پرونده داده می شــود و از تاریخ ارائه 
طرح مدارک مرتبط با اقدامات درمان ناباروری از مراکز 
مجاز ارائه می شود و هزینه ها براساس مصوبه پرداخت 

می شود.
کاظمی با اشاره به اینکه مرکز مجهز درمان ناباروری در 
استان وجود ندارد، گفت: زوجین نابارور برای ادامه روند 
درمانی به تهران، مشهد، گرگان مراجعه می کنند و در 
صورتی که مرکز درمانی طرف قــرارداد با بیمه تامین 
اجتماعی باشد، تخفیف ها در زمان ارائه خدمات لحاظ 
می شود و در غیر اینصورت اسناد پزشکی به بیمه ارائه 
می شــود و تحت عنوان خســارت متفرقه هزینه ها به 

بیمار پرداخت می شود.
این مقام مسئول با بیان اینکه داروهای درمان ناباروری 
در اســتان موجود اســت، گفت: بیمار در زمان مراجعه 
بــه مراکــز درمانی خارج از اســتان، نســخه را داخل 
 اســتان تایید و از داروخانه هلال احمر بجنورد دریافت 

می کنند.

خبر یادداشت

خبر

ماهه   ۹ گفت:  شمالی  خراسان  احوال  ثبت  مدیرکل 
امسال آمار ولادت ها در تمامی شهرستان های استان 
به  نیا  زاهدی  علی  یافت.  و سملقان کاهش  مانه  جز 
در  آمار ولادت  امسال  ماهه   ۹ در  داشت:  اظهار  ایرنا 
شهرستان مانه و سملقان نسبت به مدت مشابه پارسال 
٢۶ درصد رشد دارد. وی خاطرنشان کرد: امسال ۱٠ 
هزار و ۶٢۱ واقعه ولادت در استان به ثبت رسیده که 
از این تعداد پنج هزار و ۴۶۷ مورد پسر و پنج هزار و 
۱۵۴ نفر دختر بوده است و در این مدت به ازای تولد 

هر ۱٠٠ دختر ولادت ۱٠۶ پسر ثبت شده است.
افزایش۸.۲درصدیواقعهوفات

اینکه در ۹ ماهه امسال آمار  با اشاره به  نیا  زاهدی 
واقعه وفات در استان نسبت به مدت مشابه پارسال 
۸.٢ درصد افزایش یافت اظهار داشت: در این مدت 
ثبت شده  استان  در  وفات  واقعه   ۹٢٢ و  هزار  چهار 
است که این رقم در مدت مشابه سال گذشته چهار 
احوال  ثبت  است.مدیرکل  بوده  مورد   ۵۴۷ و  هزار 
خراسان شمالی خاطرنشان کرد: در ۹ ماهه سال ۹۸ 
نسبت به مدت مشابه سال ۹۹ شمار واقعه وفات در 
استان بیش از چهار درصد افزایش داشت. بر اساس 
نفر   ۵۵۵ و  هزار   ۹۹۳ استان  جمعیت  آمار،  آخرین 
شامل ۴۹۹ هزار و ۱۸٠ نفر مرد و ۴۹۴ هزار و ۳۷۵ 
نفر زن است که ۵۵۷ هزار و ۵۵۹ نفر ساکن شهرها و 

۴۳۵ هزار و ۹۹۶ نفر ساکن روستاها هستند. 

ولادت در خراسان شمالی1/3 درصد کاهش یافت 

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس مشکل 
اصلــی صنعــت نســاجی را ممنوعیــت واردات 
منســوجات دانســت و گفت: برخــی معتقدند که 
ممنوعیت واردات منســوجات بــه نفع تولیدکننده 
اســت امــا از آنجا که بــرای منســوجات قاچاق 
تعرفه گمرکــی پرداخت نمی شــود، رقابت با این 
 کالاها به دلیل کاهش قیمت تمام شــده دشــوار

 است.
 علی جدی در گفت وگو با عصر اترک در شیروان 
درباره مشکلات پیش روی صنعت نساجی، گفت: 
بخشــی از مواد اولیه موردنیاز صنعت نساجی که 
از مواد پتروشیمی به دســت می آید، داخلی است 
و بخشــی دیگر وارداتی؛ هرچند بــه دلیل وجود 
تحریم ها تامین مــواد وارداتــی موردنیاز صنعت 
نساجی با مشکلاتی روبه رو است اما امکان واردات 

آن وجود دارد.
نماینده مردم شــیروان در مجلس شورای اسلامی 
افــزود: برخــی تولیدکنندگان این حــوزه مطرح 
می کننــد که از آنجا کــه برخی از مــواد اولیه و 
پارچه هــای خاص موردنیاز ایــن صنعت در داخل 
تولید نمی شــود و واردات آن نیز ممنوع است، در 
نتیجه با مشکل روبه رو هستیم که این موضوع به 

صورت محدود قابل قبول است.

بخشیازماشینالاتصنعتنساجیفرسوده
است

وی با اشــاره بــه ضــرورت توجه به نوســازی 
ماشین آلات صنعت نســاجی، اضافه کرد: ماشین 
آلات موردنیاز صنعت نساجی به ویژه ریسندگی ها 
و بافندگی ها وارداتی بوده و از اروپا، چین، کره و... 
باید وارد شــود؛ هرچند بخشــی از صنعت نساجی 
نوســازی شده اما بخشــی از ماشــین آلات نیز 
فرسوده هستند که باید برای نوسازی آن ها برنامه 

ریزی کرد.
ایــن نماینده مردم در مجلس یازدهم ادامه داد: در 
حال حاضر بســیاری از واحدهای تولیدی، ماشین 
آلات موردنیــاز خــود را وارد می کنند اما برخی از 
خطوط همچنان فرسوده هستند و نوسازی نشده اند 

بنابراین دچار اشکال و ایراد هستند.
مشکلاصلیصنعتنساجیممنوعیتواردات

منسوجاتاست
جدی مشــکل اصلی صنعت نساجی را ممنوعیت 

واردات منســوجات دانســت و تصریح کرد: این 
ممنوعیت منجر به قاچاق شــده است و براساس 
برآوردهای صــورت گرفته حدود ۱ میلیارد و ۸٠٠ 
میلیون دلار منسوجات قاچاق وارد کشور می شود.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس توضیح 
داد: از آنجــا که منســوجات وارداتی قاچاق تعرفه 
گمرکــی نمی پردازند، هزینه تمام شــده آن برای 
واردکننــده کاهــش می یابد در نتیجــه کالاهای 

داخلی امکان رقابت با کالاهای قاچاق را ندارند.
وی با بیــان اینکه برخی معتقدنــد که ممنوعیت 
واردات منســوجات به نفع تولیدکننده است اما از 
آنجا که برای منســوجات قاچــاق تعرفه گمرکی 
پرداخت نمی شــود، رقابت با ایــن کالاها به دلیل 
کاهش قیمت تمام شده دشــوار است، افزود: اگر 
واردات منســوجات ممنوع نباشد، واردکننده ناچار 
اســت، مبالغی مانند ٢٠ یا ۳٠ یا ۴٠ درصد تعرفه 
واردات پرداخت کنــد بنابراین کالای داخلی بهتر 

می تواند با منسوجات وارداتی رقابت کند.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس ادامه داد: 
در صورتی کــه امکان رقابت منســوجات داخلی 
با کالاهــای وارداتی فراهم شــود، تولیدکنندکان 
می توانند نقدینگی موردنیاز واردات ماشین آلات و 

مواد اولیه خود را به راحتی تامین کنند.

 فرماندار فاروج گفت: چیزی که در فاروج کم است نشاط 
اجتماعی است و زمان باقی مانده تا پایان سال، فرصتی 
برای  آغاز رنگ نشاط گرفتن شهرستان است.ابوالحسن 
نجفی حاج تقی در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: بالا 
بودن آمار نزاع و درگیری در شهرســتان )رتبه دوم بعد 
از جاجــرم در آمار نزاع و درگیری( بی ربط به این حوزه 
نیســت و نشــان دهنده ضعف ما در حوزه ایجاد نشاط 
اجتماعی است.فرماندار فاروج افزود:  با توجه به معرفی 
شهردار فاروج، انتظار می رود  توجه به سیما، مبلمان و 

فضا سازی شهر با رویکرد ایجاد نشاط اجتماعی باشد.
وی با اشــاره به اینکه در ماه های باقی مانده از ســال، 
مناسبت های ملی و مذهبی شادی داریم که امیدواریم 
زمینه های ایجاد نشــاط اجتماعی از همین روزها آغاز 
شــود، گفت: از مجموعه اداره ورزش وجوانان، فرهنگ 
و ارشــاد، بسیج، شــهرداری و میراث فرهنگی، برپایی 
برنامه هــای جمعی در قالب حداقل ســه برنامه پیاده 

روی خانوادگی، اجــرای برنامه های طبیعت گردی در 
نقاط زیبای شهرستان و... مطالبه شده است.وی تکریم 
اربــاب رجوع را یکــی دیگر از عوامل موثر در نشــاط 
اجتماعی برشمرد و افزود: عملکرد مجموعه دستگاه ها 
در روح و روان آنــان تاثیر گذار اســت و نباید مردم در 
کنار دغدغه های اقتصادی، تورم و ســایر مشکلاتشان 
در دریافت پاسخ مطالباتشان هم با چالش مواجه شوند.

فرماندار فاروج گفت: از ظرفیت های شهرستان در مسیر 
نشاط اجتماعی می توان به خوبی بهره برد، مثل پخش 
برنامه های شاد رادیویی از بلندگوی های تعبیه شده در 
سطح شهر، که کمتر اتفاق افتاده است.نجفی راه اندازی 
مرکز مشاوره و برگزاری دورهای آموزشی پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی در شهرســتان را موثر برشمرد و 
گفت: کاهش ٢۷ درصدی آمار طلاق در ۹ ماهه امسال 
نسبت به سال گذشــته، گواه آن است که این اقدامات 

باید استمرار یابد.

»فیـروز  والامقـام  شـهید  مـادر  تکریـم  مراسـم 
»شـکوه  دیدارهـای صمیمانـه  قالـب  در  برزگـر« 
مـادری« بـا حضـور نماینده ولـی فقیـه در بجنورد 

برگـزار شـد.
 حجـت الاسـلام رضا نـوری، در این دیـدار معنوی 
و ارزشـمند، زنـده نگه داشـتن یاد و خاطر شـهدا را 
تکلیف خواند و گفت: شـهدا از هرچه داشـتند برای 
دفاع از این آب و خاک اسـلامی  و آسـایش  جامعه 
گذشـتند و ایـن وظیفه ماسـت که فرهنـگ متعالی 

شـهدا را زنده نگـه داریـم و از آن محافظت کنیم.
وی همچنیـن ترویج فرهنگ شـهدا را محافظت از 
ارزش هـای دینـی و  انقلاب  اسـلامی عنوان کرد 

و بـر اهمیـت این موضـوع تاکید کرد.
حسـین فرخنده، مدیرکل فرهنگ و ارشـاد اسلامی 
خراسـان شـمالی هـم در این دیـدار آرامـش امروز 
جامعـه و ارتقـا سـطح دانـش علمی و عـزت میهن 

اسـلامی را مرهون خون شـهدا دانسـت.

هاشـم شـیرازیان طـرح ملـی  »شـکوه مـادری« 
را مرحلـه دوم اجـرای »سـه شـنبه هـای تکریـم« 
بـا هـدف شناسـایی و تکریـم خانـواده معظـم  و 
شـهدا، ایثارگـران، چهره هـای مانـدگار، نخبگان و 
نوجوانـان و جوانـان ممتاز در عرصـه های فرهنگی 
هنـری، اجتماعـی، دینـی و علمـی محلـه پیرامون 
مسـجد عنـوان کـرد و افتخـاری ارزشـمند بـرای 

اهالـی مسـجد اعـلام کـرد.
ذکـر  بـا  برزگـر،  شـهید  خانـواده  دیـدار  ایـن  در 
مـرور  بـه  شـهید  آن  ویژگی هـای   و  خصایـص 
برخـی خاطراتـش پرداختنـد و در پایان نیـز با اهداء 
هدیـه و یادبـودی توسـط مسـئولان حاضـر، یـاد و 
خاطـره شـهید بزرگـوار گرامـی داشـته و مـادر آن 

شـهید تکریـم شـد.
گفتنـی اسـت، شـهید فیـروز برزگـر، متولـد ۱۳۴۵ 
بـود کـه در سـال ۱۳۶۵ در عملیات کربـلای ٢  به 

درجـه رفیع شـهادت نائل شـد.

ممنوعیت واردات منسوجات مشکل اصلی صنعت نساجی

۸/۱میلیارددلارمنسوجاتقاچاقواردکشورمیشود

مهلت ۲ ماهه فرماندار به مدیران برای ایجاد 
نشاط در فاروج

قاب شکوه مادری در دستان مادر شهید 
»فیروز برزگر« قرار گرفت

 پوستر جشنواره سراســری آواها و نواهای نبوی 
روز شنبه با حضور پیشکسوتان عرصه موسیقی در 

دانشگاه آزاد اسلامی بجنورد رونمایی شد.
به گزارش ایرنا، رییس دانشگاه آزاد اسلامی واحد 
بجنورد در آیین رونمایی از پوستر جشنواره آواها و 
نواها اظهار داشت: موسسه فرهنگی هنری امامت 
و مهدویت با محوریت برگزاری جشنواره های اعیاد 
ماه های مبارک رجب و شــعبان در ٢ حوزه امامت 
و مهدویت به صورت موسســه فرهنگی هنری در 
دانشگاه آزاد اسلامی تاســیس شده و برنامه های 

ویژه ای برای این اعیاد در نظر دارد.
غلام رضــا کاظمــی تصریــح کــرد: برگزاری 
جشنواره های شــعر »مولود کعبه«، شعر »همای 
رحمت« به زبان ترکی، شــعر »بشارت« به زبان 
نبوی،  عربی، شــعر »صحیفــه«، مولودی خوانی 
نقاشــی »ســجاده رنگین«، کتاب خوانی »اختران 
هدایــت«، آواهــا و نواهای نبوی، شــعر نبوی و 
جشــنواره ادبی »ما ملت امام حســینیم« از جمله 
برنامه های جشــنواره فرهنگــی و هنری امامت و 

مهدویت است.

وی عنوان کرد: دانشــگاه آزاد اســلامی خراسان 
شمالی متولی برگزاری بخش آواها و نواهای نبوی 
است و دبیرخانه این بخش در این دانشگاه مستقر 
و فراخــوان دریافت آثــار از ٢۵ بهمن ماه جاری 
آغاز می شــود و بعد از داوری مراسم اختتامیه در 
۱٠ اســفندماه برگزار و از پیشکسوتان این عرصه 
تجلیل می شــوند.رییس دانشــگاه آزاد اسلامی 
بجنورد افزود: هنرمندان آثار نسیم خوانی، چاووشی 
خوانــی، مناجات، پیش خوانی و تعزیه خوانی از در 
بخش آواها و همنوازی در تکســاز در بخش نواها 

به دبیرخانه ارسال کنند.
استان خراسان شــمالی با توجه به حضور قبایل و 
طوایف مختلف از فرهنگ موســیقیایی بسیار غنی 
برخوردار است و در زمینه موسیقی مقامی صاحب 

عنوان است.
موسیقی بخشــی های خراســان که مجموعه ای 
از شــعر، ادبیات، عرفان و اخلاق را دربر می گیرد 
به کوشش هوشــنگ جاوید و مجتبی قیطاقی در 
تاریخ یکم تیرماه ۱۳۹٠ به عنوان میراث فرهنگی 

معنوی یونسکو به ثبت رسید

پوستر جشنواره سراسری آواها و نواهای نبوی در خراسان شمالی رونمایی شد
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نوسان شاخص کل بورس در اولین 
روز هفته

در حالی که هفته گذشته، شاخص کل بورس در مجموع 
بــا افت بیش از ٢۸ هزار واحدی مواجه شــد و در نهایت 
بازدهی منفــی ٢.۱۱ درصدی را در کانامه کاری خود به 
ثبت رســاند، در معاملات امروز و در لحظه انتشــار این 
پیمانه، شــاخص کل بورس با افــت ۴۴۸ واحدی مواجه 

شده است.

نگرانی فعالان بازار از پیش نویس 
تغییر قانون بازار سرمایه

رییــس کمیســیون اقتصــادی مجلــس با اشــاره به 
پیش نویس تغییــر قوانین بازار اوراق بهــادار و اعتراض 
کارشناســان بورس نسبت به برخی از بندهای آن، گفت: 
ایــن پیش نویس دارای ۱۶ ماده بــود، موضوعات مطرح 
در این پیش نویس متفاوت با مســائلی اســت که اکنون 
برخی در حال ارائه توضیحات و نیز واکنش  نسبت به آن 
هستند. محمدرضا پورابراهیمی در گفت وگو با ایرنا اظهار 
داشــت: آموزش و فضای مجازی در بازار سرمایه باید در 
کمیسیون اقتصادی مجلس مورد بحث باشد که تاکنون 
به هیچ عنوان این موضوع در کمیســیون مورد بررســی 
قرار نگرفته است. به گفته پور ابراهیمی، مساله  مطرح در 
میان فعالان بازار، متن خامی است که هیچ مصوبه ای در 
کمیته بازار ســرمایه برای آن در نظر گرفته نشده است. 
مســاله مدنظر نمایندگان مجلس فقط در قالب متنی بود 
کــه با حضور فعالان اقتصادی، رییــس کانون نهادهای 
ســرمایه گذاری و رییس کانون کارگزاران از آن رونمایی 
شــد و در اختیار فعالان بازار قرار گرفت؛ بنابراین در متن 
رونمایی شده، هیچ اشــاره ای به مساله آموزش و فضای 

مجازی نشده است. 
 وی با بیان اینکه در کنار مســائل مطرح در این کمیته، 
متنی در مورد فضای مجازی و آموزش آماده شــده تا به 
۱۶ ماده دیگر اضافه شــود، گفت: این طرح باید ابتدا در 
کمیته بازار ســرمایه که زیرمجموعه کمیسیون اقتصادی 
مجلس اســت، تصویب شود. در نهایت در این کمیسیون 
مورد بررســی قــرار خواهد گرفت و بعــد از انجام جمع 
بندی هــای لازم می تواند به عنوان مــاده ۱۷ به متن 
این پیش نویس اضافه شــود. بعــد از گذر از این مراحل، 
اظهار نظر فعالان بازار سرمایه درخصوص بخش مربوط 
به آمــوزش و فضای مجازی اتخاذ می شــود، اما تا این 
لحظه این مساله در کمیته مورد بحث قرار نگرفته است. 
تغییرات اعمال شده در خصوص آموزش و فضای مجازی 
که با حاشــیه های زیادی از سوی کارشناسان همراه بود، 
فقط در حد یادداشتی اســت که یکی از اعضای مجلس 
آن را تنظیم کرده است تا در کمیته مورد بحث قرار گیرد.

به گفته وی، این کمیته شامل مرکز پژوهش ها، اعضای 
کمیسیون اقتصادی مجلس و تعدادی از نمایندگان فعال 
بازار سرمایه اســت. پورابراهیمی خاطرنشان کرد: فعالان 
حاضر در بازار ســرمایه نباید نگران صحبت های مربوط 
به آموزش و بخش فضای مجازی باشــند؛ زیرا مســایل 
مطــرح در کمیتــه به طور حتم در کمیســیون اقتصادی 
بررســی و بعد از ابلاغ آن در صحــن مجلس تبدیل به 
قانون می شــود. رییس کمیســیون اقتصادی مجلس، به 
صحبت های مطرح از ســوی کارشناســان بازار سرمایه 
نسبت به پیش نویس تغییر قوانین بازار سرمایه اشاره کرد 
و گفت: اکنون ۱۶ ماده رونمایی شده در این پیش نویس، 
فاز نخست تصمیماتی است که در یک گزارش ارائه شده 
تا مســدولان حاضر در بازار سرمایه بتوانند نسبت به آن 
اظهار نظر کنند. در خصوص باقــی موارد باید مصوبات 
کمیته به طور رسمی در نامه ای به ما ابلاغ شود که طبق 
وعده های داده شده قرار اســت تا ٢ هفته آینده گزارش 

کمیته به کمیسیون ارسال شود.

واکنش سخنگوی کمیسیون اقتصادی 
مجلس به اعلام خط فقر

 4 میلیون تومانی
غلامرضــا مرحبــا در گفتگو با ایلنا دربــاره تغییر مبنای 
محاســبات خط فقــر در وزارت راه از درآمــد ۷ میلیون 
تومان به کمتر از ۴ میلیون تومان اظهار داشت: این تغییر 
مبنای محاســبات منطقی نیست و این اقدام یک جریان 
تبلیغاتی اســت تا نمایش واقعیت. وی با بیان اینکه پیش 
از این هم شــاهد این اقدامات بودیم و برخی از دولت ها 
برای اینکه نشــان دهند تورم در طــول دوره مدیریتی 
خود کاهش یافته، تــورم نقطه به نقطه را اختراع کردند، 
گفت: هیچ کارشــناس بی طرفی این مبنا و این تقســیم 
بندی ها را قبول ندارد. در کشــورمان چیزی تغییر نکرده 
اســت که مبنای محاســبه خط فقر بخواهد تغییری کند 
و از درآمــد ۷ میلیون تومانی خانــوار به ۴ میلیون تومان 
برسد. این تعاریف جدید از خط فقر را نه تنها کارشناسان 
بلکه شــهروند معمولی هم نمی پذیرد. وی با بیان اینکه 
ما مجلس تغییر مبنای محاسبات جمعیت زیر خط فقر را 
فاقد مبنای کارشناسی می دانیم، ادامه داد: وزارت رفاه که 
مبنای محاسبه جمعیت زیر خط فرق را تغییر داده همین 
مبنا را در معرض نظرســنجی مردمی بگذارد و ببیند چند 
درصد از مردم با این مبنا و تعریف جدید موافق هستند؟

مرحبا تاکید کرد: وقتی مبنای ثابتی برای بخش داده ها و 
آمار اقتصادی تعریف نکردیم، داده های اولیه را به نحوی 
وارد فرمول ها می کنیم که خروجی دلخواه به دست بیاید. 
بایــد یک مبنایی در نظر گرفته شــود و تنها بر اســاس 
همان مبنا محاســبات انجام شود و غیر قابل تغییر باشد 
که انحرافی از آمار واقعی ایجاد نشــود و انحراف آماری 
نداشته باشیم. سخنگوی کمیسیون اقتصادی گفت: باید 
توجه داشــته ایم این تولیدات و این گونه تقسیم بندی ها 
رسمی نیســت و در هیچ جا ثبت نمی شــود که بخواهد 
مبنای برنامه  ریزی های اقتصادی قــرار بگیرد و به طور 
قطع هیچ تاثیرگذاری در بخشــی نخواهد داشــت. این 
موضوعــات را در حد یک اظهارنظر می بینیم و قطعا این 
محاسبات غیرکارشناســی نظر رسمی دولت هم نخواهد 
بود. وی ادامه داد: تهیه این آمار در ســطح چند همکاری 
اســت که در وزارت رفاه مشغول به کارند و از این داده ها 
و فرضیات هم جمعیت زیر خط فقر را حســاب کرده اند تا 
وضعیت خانوار را بهتر نشــان دهند. ما این را در حد نظر 

شخصی می بینیم.

خبر

شـدن  دائمـی  طـرح  تصویـب  دنبـال  بـه  بازنشسـتگان  حالـی  در 
همسان سـازی حقـوق هسـتند، اما گزارش هـا حاکی از آن اسـت که 

ایـن طـرح بـه تعویـق افتاده اسـت.
طـور  بـه  را  بازنشسـتگان  حقـوق  همسان سـازی  طـرح  »دولـت 
جـدی پیگیـری نمی کنـد«؛ ایـن گلایـه ای اسـت کـه اخیـرا از زبان 
بازنشسـتگان شـنیده می شود.بررسـی ها نشـان می دهد که دو مرحله 
از متناسب سـازی حقـوق توسـط دولـت دوازدهـم صـورت گرفتـه و 
بازنشسـتگان کشـور بعـد از دو مرحلـه متناسب سـازی، تفـاوت قابل 
توجـه در حقـوق بازنشسـتگی را مشـاهده کردنـد. بر همین اسـاس، 
قـرار بـر این شـد کـه همسان سـازی حقوق بازنشسـتگان در مسـیر 
دائمـی شـدن قـرار گیـرد و ایـن در حالی اسـت کـه در حـال حاضر 
دائمـی شـدن همسان سـازی حقـوق بازنشسـتگان بـه طنابی شـبیه 
شـده کـه عـده ای طـرف تصویب و اجرای آن هسـتند و یک سـمت 
طنـاب را می کشـند و عـده ای دیگـر معتقدنـد همسان سـازی نتایـج 
خوبـی نـدارد و طـرف دیگـر طنـاب را می کشـند و هـر کدام سـعی 

دارنـد حـرف خـود را به کرسـی بنشـانند.
علـت مخالفـت عـده ای از آن هـا، همـان بهانـه همیشـگی تـورم زا 
بـودن افزایـش حقـوق اسـت و برخـی دیگـر، امـا نداشـتن پشـتوانه 
مالـی بـرای تامیـن بودجـه ی دائمـی شـدن همسان سـازی را دلیـل 
مخالفـت خـود بـا این موضـوع می داننـد؛ البتـه برخـی از نمایندگان 
هـم ادعـا می کننـد در حـال تـلاش بـرای تصویـب لایحـه دائمـی 

شـدن همسان سـازی هسـتند.
طرحهمسانسازیزیادهخواهینیست

چنـدی پیـش علـی ترکاشـوند، دبیـر اجرایـی خانـه کارگـر شـهر 
ضمـن گلایـه نسـبت به این کـه دولت طـرح همسان سـازی حقوق 
بازنشسـتگان را بـه طـور جـدی پیگیـری نمی کنـد، تاکید کـرد: »ما 
از مجلـس انتظـار داریـم از دولـت توضیـح بخواهـد.« بنـا بـه گفته 
وی، »بعـد ازسـال ها بلاتکلیفـی، دولت قبل قدم هـای کوچکی را در 
بحـث طـرح همسان سـازی برداشـت و مجلس نیـز خواهـان دائمی 
شـدن ایـن مصوبـه شـد، اما اکنـون نمی دانیـم موضع دولـت در این 

چیسـت.« خصوص 
ایـن در شـرایطی اسـت که براسـاس اظهارات ترکاشـوند دربـاره اثر 
شـدید نـرخ تـورم روی سـطح زندگـی بازنشسـتگان، »هزینه هـای 
زندگـی بـرای کارگـران و بازنشسـتگان بسـیار زیاد شـده و کارگران 
نـه می تواننـد خـرج هزینه هـای  تومـان  میلیـون  بـا حقـوق ۳، ۴ 
روزمـره را بدهنـد و نـه خـرج دوا و درمان که بسـیاری از آن ها امروز 

درگیـر بیماری هسـتند.«

دبیـر اجرایـی خانـه کارگـر شـهر ری توضیـح داد: »یک بازنشسـته 
بعـد از ۳٠ سـال کار، امـروز در شـرایطی اسـت که باید بـرای گذرانِ 
زندگـی خـود به سـراغ مشـاغلی چون نگهبانـی و دستفروشـی برود. 
همسان سـازی  پیگیریطِـرحِ  بـرای  بازنشسـتگان  درخواسـت 
زیاده خواهـی نیسـت، بلکـه زندگی به قدری سـخت شـده اسـت که 

آن هـا دیگـر بـا ایـن حقـوق نمی تواننـد زندگـی کننـد.«
علـی دهقان کیـا، رییـس کانـون بازنشسـتگان تامیـن اجتماعـی نیز 
در اظهارنظـری، عنـوان کـرد: »همسان سـازی حقوق بازنشسـتگان 
طـی دو مرحلـه اجرا شـده، امـا کانون بازنشسـتگان در جریان اسـت 
کـه حداقل بگیـران تامین اجتماعی هنوز مسـتمری کمـی را دریافت 

می کننـد.«
بـه گفتـه وی، »حقـوق بازنشسـتگان تامیـن اجتماعـی حداقـل باید 
بیـن ۱٠ میلیـون تـا ۱۱ میلیون تومان باشـد تـا بتوانند زندگیشـان با 
شـرایط فعلـی اقتصـادی، گرانـی مسـکن و ... تامیـن کننـد، اما یک 

حداقـل بگیـر تامیـن اجتماعـی بـا ۳٠ سـال سـابقه درحـال حاضـر 
۴ میلیـون و ٢٠٠ هـزار تومـان و بـا ۳۵ سـال سـابقه ۴ میلیـون و 
۵٠٠ هـزار تومـان دریافـت می کنـد و ایـن شـکافی اسـت کـه طی 

سـال های گذشـته ایجاد شـده اسـت.«
دهقـان کیـا همچنیـن در گفت وگویـی، دربـاره علـت مطـرح شـدن 
همسان سـازی حقـوق بازنشسـتگان گفـت: »علـت مطـرح شـدن 
بحـث متناسب سـازی حقوق بـه دلیل عقـب افتادگی به وجـود آمده 
در دوره هـای قبـل اسـت. شـورای عالی کار کـه بر اسـاس ماده ۴۱ 
قانـون کار بایـد بـا توجـه بـه نـرخ تورمی کـه بانک مرکـزی اعلام 
می کنـد و بـر اسـاس سـبد هزینـه ی خانـوار حقـوق و دسـتمزد را 
بررسـی و اعـلام کنـد، اما حقـوق و دسـتمزد اعلامی آن هـا در چند 

سـال گذشـته کم تـر از هزینه هـای خانـوار بـوده اسـت.
رییـس کانـون بازنشسـتگان و کارگـران تامین اجتماعی با اشـاره به 
تاریخچـه همسان سـازی در کشـور ادامـه داد: »بـرای اولیـن بـار در 

اسـفند مـاه سـال ۱۳۹۸ دولـت حقـوق شـاغلین در بخش کشـوری 
و لشـکری را ۵٠ درصـد افزایـش داد. بـا ایـن کار فاصلـه ای بیـن 
بازنشسـتگان کشـوری و لشـکری بـا شـاغلین این بخش زیاد شـد. 

بـه همیـن دلیـل مرحلـه اول متناسب سـازی انجام شـد.«
وی تصریـح کـرد: »بـا وجـود اجـرای مرحلـه ی اول متناسب سـازی 
همچنـان فاصلـه ی بیـن آن هـا خیلی زیـاد بود. بـه همیـن دلیل در 
مهـر مـاه سـال ۱۳۹۹ مجـددا متناسب سـازی انجـام دادنـد و در دو 
مرحلـه توانسـتند تـا ۹٠ درصـد آن افزایـش کـه در بخش شـاغلین 
کشـوری و لشـکری انجـام گرفتـه بـود در بازنشسـتگان هـم انجام 
دهنـد و بعـد بـرای جبـران فاصله ای که بین بازنشسـتگان کشـوری 
بـود، دو مرحلـه  اجتماعـی صـورت گرفتـه  تامیـن  بـا  لشـکری  و 
همسان سـازی حقـوق بـرای تامیـن اجتماعـی هـم انجـام گرفت.«

دهقان کیـا بـا بـا بیـان ایـن که بـا انجام متناسب سـازی سـعی شـد 
تامیـن اجتماعی هـا بـه کشـوری و لشـکری نزدیـک شـوند، گفـت: 
»بـر اسـاس بررسـی هایی کـه اول فروردیـن صورت گرفـت و طبق 
اعـلام مدیـر امور مالـی آن هـا حداقل بگیرهـای کشـوری ۳ میلیون 
و ۷٠٠ هـزار تومـان دریافـت می کردنـد، در صورتـی کـه بر اسـاس 
محاسـبه کانـون عالـی بازنشسـتگان آن هـا ۴ میلیـون و ۵٠٠ هـزار 
تومـان می گرفتنـد کـه بعـد از بحث هـای زیـاد و طولانـی قرار شـد 
بـه حداقـل بگیرهـا ۴ میلیـون و ٢٠٠ هـزار تومـان پرداخت شـود.«

رییـس کانـون بازنشسـتگان و کارگـران تامین اجتماعی یادآور شـد: 
»اردیبهشـت ماه مصوب شـد که متناسب سـازی که در سـال ۱۳۹۹ 
انجـام گرفتـه جـزو حقـوق اسـت، بنابرایـن حـالا کـه جـزو حقـوق 
اسـت بایـد در سـال ۱۴٠٠ متناسـب سـازی بـه اضافـه حقوقـی که 

داشـتند، انجـام شـود که ایـن اتفـاق افتاد.«
بازنشستگانبامشکلاتمعیشتیمواجههستند

در ایـن میان، محمدحسـن آصفـری، نماینده مـردم اراک در مجلس 
اوایـل دی مـاه در تذکـری شـفاهی متذکـر شـد: »مشـکل حقـوق 
بازنشسـتگان جـدی اسـت و دائمـی شـدن موضوع همسـان سـازی 

حقـوق بازنشسـتگان اهمیـت زیـادی دارد و بایـد اجرایی شـود.«
بـه گفتـه او، »برخـی از بازنشسـتگان حقـوق ۳ یا ۴ میلیـون تومانی 
دریافـت می کننـد کـه بـا توجه به شـرایط تورمـی جامعه با مشـکل 

جدی معیشـتی مواجه هسـتند.«
روح الـه عباس پـور، سـخنگوی کمیسـیون صنایـع و معـادن مجلس 
نیـز در تذکـری شـفاهی، از مسـوولان خواسـت موضـوع همسـان 
سـازی حقـوق بازنشسـتگان را در کنـار تعییـن تکلیـف نیروهـای 

ادارات در اولویـت قـرار دهنـد.

جزییات تازه درباره طرح دائمی شدن همسان سازی حقوق بازنشستگان

 بازنشستگان: به جای 1۰ میلیون تومان، 4 میلیون تومان حقوق می گیریم

 خراســان نوشــت: برخی گزارش های  مردمی 
حکایت از کم شــدن روند تسهیلات دهی بانک 
هــا دارد. موضوعی که دامنــه آن حتی تا بنگاه 

های اقتصادی هم کشیده شده است.
در این میان،بررســی های خراســان نشان می 
دهد که  اگرچه به نظر می رســد روند پرداخت 
تســهیلات کند شده اســت اما به تناوب برخی 
بانک ها همچنــان رویه قبلی را دنبال می کنند 
هرچند به نظر نمی رســد این  مســئله مشکل 
فعالان اقتصادی را حل کند . در هر حال، اتفاق 
یاد شــده از آن جایی که بانک ها با کمبود منابع 
مواجه بــوده و نیز نظارت هــای بانک مرکزی 
جدی تر شــده است، چندان عجیب به نظر نمی 

رسد. 
هر چند انتظار می رود در شرایط  سخت کنونی 
لااقل بنگاه های اقتصادی که بار تولید و اشتغال 
را به طور همزمان به دوش می کشــند بیشــتر 
حمایت شــوند.به گــزارش خراســان، برخی از 
مخاطبان روزنامه خراســان با گلایه از بانک ها 
مطرح کرده اند که روند تســهیلات دهی آن ها 
حتی در مرسوم ترین شکل خود یعنی سرمایه در 
گردش نیز محدود یا متوقف شــده است. در این 
زمینه، بررســی ها حکایت از وجود چنین مسئله 
ای در کشــور در ماه های اخیــر دارد. به عنوان 

مثال، خبرگزاری رکنا در گزارش ٢۶ آذرماه خود 
به این موضوع اشاره کرده است که بنا بر گزارش 
هــای مردمی، برخی از بانک هــا از ابتدای آذر 
۱۴٠٠، هیــچ گونه وام بانکــی و وام جدید را به 
این خبرگزاری  متقاضیان پرداخت نمی کننــد. 
با اشــاره به نام برخی از بانــک ها که در میان 
آن ها بانک های دولتی نیز مشــاهده می شود، 
آورده اســت: »این بانک ها به متقاضیان گفته 
اند که مشــکل سراسری اســت و به کل بانک 
های کشــور مربوط است و مجوز واریز هر گونه 
وام بانکــی و  وام جدیــد از ٢۹ آبان ماه ۱۴٠٠ 
متوقف شــده اســت.« به عنوان مثال گزارش 
۳٠ آذر اقتصادآنلایــن  که در ٢٢ دی ماه نیز به 
روزرسانی شده است، نشان می دهد که جملاتی 
از قبیــل »وام نداریم«، »اعتبارمان تمام شــده 
اســت« همچنان پاســخ متقاضیانی است که از 

بانک ها درخواست وام  دارند.
آمارهایرسمیچهمیگوید؟

بررســی داده های بانک مرکزی نشان می دهد 
که روند تســهیلات دهی بانک ها در هشت ماه 
امســال  یعنی قبل از آذر ماه نســبت به هشت 
ماه ســال گذشــته، ۵۹ درصد افزایــش یافته 
اســت. رقمی که از تورم نقطه ای و ســالانه تا 
آن تاریــخ )بــه ترتیــب ۳۵.۷ و ۴۴.۴ درصد( 

بیشتر اســت.بنابراین به طور خلاصه می توان 
گفت که وضعیت تســهیلات دهــی بانک ها تا 
قبل از آذرماه، بد نبوده اما ســوال این جاســت 
که این تسهیلات به دســت چه کسانی رسیده 
است؟ همچنین در پاسخ به مسئله محدود شدن 
تســهیلات بانکی، این فرضیه وجود دارد که آیا 
واقعاً دســتور محدودیتی برای تسهیلات بانکی 
صادر شــده است یا خیر؟ در این زمینه اظهارات 
وزیر اقتصــاد در ۱۸ دی ماه ایــن فرضیه را تا 
حدی رد مــی کند. به گــزارش ایبنا، خاندوزی 
درباره توقف تسهیلات بانکی در ماه های پایانی 
سال، گفته است: در وزارت اقتصاد دستورالعمل و 
ابلاغیه ای مبنی بر محدودیت پرداخت تسهیلات 
بانکی، بــه غیر از مراعــات ضوابطی که بانک 
مرکزی بر آن ها نظارت کند وجود نداشته است. 

پای ضوابط بانک مرکزی در میان است؟
اظهــارات وزیــر اقتصاد از آن جایــی که قید 
ضوابط بانک مرکــزی را مطرح می کند، قابل 
تامل است. در این زمینه بررسی پیشینه نظارتی 
بر وضعیت تســهیلات دهی نظام بانکی حاکی 
از آن اســت که بانک مرکزی از آذرماه ســال 
گذشــته، به منظور کنترل روند خلق پول بانک 
هــا و در نتیجه مهار یکــی از پایه های اصلی 
تورم و ناترازی نظــام بانکی، بانک ها را مقید 
کرده تا میزان رشــد ماهانه دارایی آن ها بیش 
از ٢ درصد نباشــد. بررسی های خراسان نشان 
مــی دهد که در این زمینــه تا همین ماه های 
اخیر، بانک مرکزی اقدام به اعمال ممنوعیت و 
محدودیت برای بانک های متخلف کرده است. 
اما گزارش ۱۳ آذر خبرگزاری ایرنا نشــان می 
دهد که با تکمیل فازهای ســامانه نظارتی به 
نام ســمات، خلق پول بانک ها و به خصوص 
اعطای تســهیلات آن ها به طور سیســتمی 
کنترل خواهد شــد به طوری کــه اگر بانکی 
ضوابط مربــوط را رعایت نکند ســامانه اجازه 
اعطای تســهیلات و ثبت اطلاعات به بانک را 

نخواهد داد. 

کفگیربانکهابهتهدیگخوردهاست؟!
یــک فرضیه قابل اعتنای دیگر کــه البته مورد 
تاییــد برخی مقام های مســئول بانکی اســت 
نیز این اســت که بانک ها بــا توجه به وضعیت 
اقتصادی کنونی و چفت و بســت شــدن حجم 
ترازنامه آن ها توســط بانک مرکزی، بخشی از 
قدرت تســهیلات دهی خود را از دست داده اند. 
اظهارات جمشــیدی، رئیس کانــون هماهنگی 
بانــک های خصوصی این فرضیــه را تایید می 
کند. وی در گفت وگو بــا اقتصادآنلاین  اظهار 
کرده اســت: پرداخت وام بــرای بانک ها زیان 
محض است و در حالی که سود تسهیلات بانکی 
حداکثر ۱۸ درصد اســت نرخ تــورم ۴۴ درصد 
اعلام شــده اســت. بنابراین دریافت وام برای 
مشــتریان به صرفه و به زیان بانک هاســت. به 
گفته وی، بانک ها هم اکنون با گرفتاری انباشت 
بدهی های غیرجاری مواجه هستند و شکاف بین 
نرخ سود بانکی و نرخ تورم موجب شده است که 
برای مشــتریان به صرفه باشد که وام بگیرند و 
آن را پس ندهند! بنابراین منابعی باقی نمی ماند 
کــه بانک ها به دیگر متقاضیــان وام بدهند. در 
این  میان البته  چند روز قبل تجارت نیوز اعلام 
کرد: برخی بانک ها همزمان با افزایش نرخ سود 
سپرده، به بیش از ٢٠ درصد و نیز آن چه تامین 
بودجه برای پرداخت وام مطرح شده، پرداخت وام 
بانکی را از سرگرفته اند.درعین حال  درمجموع 
باید گفت اگرچــه موضوعاتی مانند لزوم کنترل 
خلق پول بانک ها و مهار رشد نقدینگی اهمیت 
ویــژه ای دارد، با این حال، در اجرای این برنامه 
ها باید ملاحظات بنگاه های اقتصادی که  واقعا 
در زمینه تولید  فعال هستند  و در شرایط سخت 
کنونی برای حفظ تولید، ارزش افزوده و اشتغال 
خود را سرپا نگه داشته اند نیز در نظر گرفته شود 
و مسیری برای دسترســی واحدهای اقتصادی 
خرد و بنگاه های اقتصادی فعال در بخش های 
مولد در زمینه صنعت، کشــاورزی و خدمات به 

منابع بانکی فراهم شود.

 راجع به توافقنامه ای که در وین به دست آمده، 
هرچنــد که هر توافقی به هر حال خالی از نکات 
مثبتی نیســت، ولی مســئله بازار ارز را چندان 

مرتبط با مسایل و توافقات خارجی نمی بینم.
مسئله بازار ارز بیشتر ربط به نرخ تورم، نرخ بهره، 
جذب ســرمایه ها در بازار تولیــد، رفع بیکاری و 
خلاصه مدیریت مسائل اقتصادی در داخل دارد. 
البته مطمئنا بر طرف شدن تحریم های ظالمانه، 
آثار خوبی را در وضعیت اقتصادی می گذارد، ولی 
نه به ســرعت.همان طور که وضع تحریم ها اثر 
فوری نداشته و سال ها بعد اثر خود را می گذارد، 
رفــع آن هم اثر فوری نخواهد داشــت. البته از 
هر خبر خوب و بدی سودجویان و فرصت طلبان 
برای جوسازی استفاده می کنند تا برای خودشان 

سودهایی حاصل کنند.

آن نهادی که می بایســت با درایت و ایجاد ثبات 
در بازار ارز از این سودجویی های غیربهداشتی و 
ناجوانمردانــه جلوگیری کند، در همه همه جای 

دنیا همانا بانک های مرکزی هستند.
با توافق وین و آزاد شــدن پول های بلوکه شده، 
بعد از توافق می توان دو نوع برخورد داشت. یک 
برخورد احساسی و مقطعی و تقریبا عوام فریبانه، 
که به معنی تزریق فراوان و بیش از تقاضای ارز 
به بازار به منظور پایین آوردن قیمت اســت که 
ممکن اســت، این اتفاق با پشتیبانی سودجویان 
و فرصت طلبان و حتی دخالت و اســتقبال برخی 
کشــورهای رقیــب در منطقــه رخ بدهد و در 
این صورت ممکن اســت بــرای مدتی که البته 
به نظر من بســیار کوتاه خواهد بــود، قیمت ها 
کاهش جــدی پیدا کند و حتی بــه قیمت نیما 

هم برسد، ولی رویکرد دیگری که من امیدوارم 
اینگونه بشود، این اســت که ارز های آزاد شده 
با قیمت های واقعی به بازار عرضه شــود و مقدار 
عرضه ارز هم کنترل شده و با قیمت واقعی باشد 
و مقداری از ارزها هم  به صورت وام کم بهره در 
اختیار نیروهای کارآفرین قرار گیرد، سود سپرده 
های بانکی هم، چه بــرای ارز و چه برای ریال 
به شــدت کاهش یابد و به نزدیک صفر برسد و 
با ترمیم و بازسازی زیرساخت های اقتصادی،  با 
اســتفاده از این فرصت طلایی جراحی لازم در 
اقتصاد انجام شود و با واقعی کردن همه قیمت ها 
از جمله حامل های انرژی و تک نرخی کردن ارز 
با فروش ارز به بالاترین قیمت ها سعی در جمع 
آوری هر چه بیشتر تومان از یک طرف و ایجاد 
شــغل با دادن وام های کم بهره از ســوی دیگر 

همت کنند.در این صورت هر چند ممکن اســت 
قیمت ارز کاهشــی فوری نیابد و حتی با شــیب 
انــدک رو به بالا هم برود، ولی به زودی با ایجاد 
شغل و کم شدن نرخ بیکاری وضعیت اقتصادی 
کشــور بهبود می یابد و با بــه هم خوردن توازن 
بین عرضه و تقاضای شــغل بــه نفع کارگران، 
دســتمزد آنها هم افزایش یافته و با پیوستن آنها 
به جمع مصرف کننده گان باز هم تولیدات داخلی 
به صرفه می شود و این باعث احتیاج به کارگران 
بیشتر خواهد شد،بار دیگر تاکید می کن، فرصت 
اقتصادی فراهم شــده  طلایی برای اصلاحات 
است. امیدوارم با مصلحت اندیشی ها و دلسوزی 
های خام و ساده دلانه و یا سودجویی های طمع 
ورزانه، و یا دشــمنی های زیرکانه،  این فرصت 

از دست نرود.

پشت پرده قفل بانک ها برتسهیلات

 کفگیر بانک ها به ته دیگ خورده است؟!

عدد نرخ ارز پس از توافق وین

خبر

رقم پیشنهادی انبوه سازان برای نهضت ملی 
مسکن؛ متری ۵.2 میلیون تومان

سید محمد مرتضوی عضو هیئت مدیره کانون سراسری انبوه سازان 
در گفت وگو با مهر درباره هزینه های احداث نهضت ملی مسکن و 
مبلغ پیشنهادی انبوه ســازان برای ساخت واحدهای مسکونی این 
طرح اظهار کرد: یکی از اصلی ترین مؤلفه های اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن به خصوص برای دهک های پایین درآمدی، هزینه های 
احداث آن اســت. وی با بیان اینکه برخی دهک های درآمدی که 
کمتر به خانه دار شــدن در ســال های اخیر فکر می کردند، افزود: 
قرار اســت با این طرح مالک واحد مســکونی شــوند و ما با رقم 
مناسبی اقدام به ساخت مسکن برای این واحدها کنیم و این اقشار 
با بضاعت اندکی خانه دار شوند. فعال صنفی انبوه سازی مسکن با 
اشــاره به تجربه خوب خودمالکی در مسکن مهر، گفت: در نهضت 
ملی مسکن نیز به موضوع ساخت مسکن خودمالکی توجه ویژه ای 
شده است و انبوه سازان و بخش خصوصی می توانند اراضی ملکی 
خود را با همان تسهیلات در نظر گرفته شده از ۳٠٠ تا ۴۵٠ میلیون 
تومان بسته به شهر و نوع پروژه، در اختیار این طرح قرار داده و به 

ساخت واحدهای مسکونی اقدام کنند.
وی تأکید کرد: هزینه احداث در خودمالکی ها با توجه به نوع شهر 
و اهمیت پروژه یا جانمایی آن در سطح شهرها، شناور و متغیر است؛ 
دهک های بالایی جامعه هم معمولًا از پروژه های خودمالکی بیشتر 
اســتقبال می کنند. مرتضوی یادآور شــد: ما در مسکن مهر قیمتی 
را با وزارت راه و شهرســازی توافق کردیــم که در آن نرخ تعدیل 
نبود؛ سپس با موضوع اجرای قانون هدفمندسازی یارانه ها و تنظیم 
قیمت حامل های انرژی مواجه شدیم که منجر به ایجاد تورم قابل 
ملاحظه ای شــد و در طول دو تا سه سال، هزینه احداث سه برابر 
شــد. از آنجایی که در قراردادها نرخ تعدیل در نظر گرفته نشده بود 
و صرفاً امکان تغییر قیمت برای میلگرد و ســیمان در قراردادهای 
مســکن مهر آمده بود، لذا تجربه مناسبی نداشتیم و زیان هنگفتی 
نه تنها انبوه ســازان بلکه وزارت راه و شهرســازی و دولت وقت و 
دولت هــای بعدی دچار این زیان شــدند چراکه تعداد زیادی پروژه 

مسکن مهر ناتمام و باقی مانده روی دست چند دولت ماند.
عضو هیات مدیره کانون سراسری انبوه سازان می گوید: انبوه سازان 
هم توانایی تکمیل پروژه های مســکن مهر را نداشــتند، قراردادها 
یک ســاله بود که خارج از ظرفیت سازندگان بخش خصوصی بود؛ 
بنابراین، مشخص است که امکان تکمیل یک ساله پروژه های چند 
هزار واحدی برای انبوه ســازان آن هم با آن شکل از تزریق منابع 
مالی که محدودیت زیادی داشت، نبود؛ این تجربه زیان بار مسکن 

مهر باید در حال حاضر هم در نظر گرفته شود.
وی ادامه داد: ســازمان برنامه و بودجه باید تعدیل های سه ماهه 
را در قراردادها بگنجاند؛ من معتقدم با قیمت مناســبی با وزارت 
راه و شهرسازی و ســازمان برنامه و بودجه به توافق می رسیم؛ 
نرخ هایــی که برای طرح ملی مســکن از قبیل متری ٢ میلیون 
و ۷۵٠ هزار تومان و ســپس حتی تعدیلی که بعد از یک ســال 
به آن وارد شــد و به متری ۳ میلیون و ۷٠٠ هزار تومان رســید، 
ارقام دقیق و واقعی نبودند؛ اگر هم ســازندگانی حاضر به امضای 
قراردادهای ساخت و ســاز با این ارقام شدند، قطعاً به سرنوشت 
مسکن مهر دچار می شدند. مرتضوی تصریح کرد: در حال حاضر 
پیشنهاد انبوه ســازان ۵ میلیون و ٢٠٠ هزار تومان به وزارت راه 
و شهرسازی پیشــنهاد داده اند که با در نظر گرفتن تعدیل و نرخ 
پایه ۳ ماهه زمســتان ۱۳۹۹ اســت؛ با این نرخ می توان پروژه را 
به ســرانجام رساند؛ البته در اســتان های مختلف شرایط خاصی 
داریــم که به آنهــا ضرایب محلی هم وارد می شــود. وی تأکید 
کرد: اگر قرار است دهک های پایین درآمدی خانه دار شوند، باید 
تفاوت هایی در الگوی ساخت و متراژ واحدها اعمال شوند؛ الگوی 
ساخت در تهران ۷۵ و شهرستان ها ۱٠٠ متر است که این الگوها 
به دهــه ۸٠ برمی گردد، باید بین ۳٠ تــا ۵٠ درصد این الگوی 

مصرف کاهش یابد.
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

خبر

آلبوم مدال های فیتنس چلنج 
اسفراین تکمیل شد

دو ورزشکار از اســفراین موفق به کسب عنوان های 
قهرمانی و ســومی رقابت های فیتنــس چلنج آقایان 

خراسان شمالی شدند.
رئیس هیئت بدنســازی و پرورش اندام اســفراین در 
گفــت و گو با خبرنگار ما اظهار کرد : پس از کســب  
عنوان نایب قهرمانی فاطمه صدرایی از اســفراین در 
رقابت های فیتنس چلنج بانوان خراســان شمالی این 
بار و در بخش آقایان دو ورزشــکار از این شهرســتان 
مدال های  طلا و برنز  نخســتین رقابت های فیتنس 
چلنج استان را به اسفراین آوردند تا آلبوم افتخارات این 

ورزش را در اسفراین را تکمیل کنند.
میثــم گلی افزود : مهدی لطفــی  و علی قادری  ، ٢ 
ورزشکاری بودند که در این رقابت یک روزه به میزبانی 
باشگاه ورزشــی اوژن بجنورد  و در میان  ۱٠ شرکت 
کننده  خوش درخشیدند و با این احتساب مهدی لطفی 
به همراه هادی یداللهی از شــیروان که نایب قهرمان 
مسابقات شــد  جزو تیم استان برای حضور در رقابت 
های کشوری فیتنس چلنج به میزبانی تهران خواهند 

بود . 

کیمیا به استراحت رفت 
تیم فوتســال بانوان کیمیا اسفراین پس از تساوی پر 
گل مقابل پارس آرا شــیراز در هفته یازدهم لیگ برتر 
فوتســال کشــور این بار و در هفته دوازدهم به قرعه 
استراحت خورده و این هفته را بی حاشیه ادامه خواهد 

داد.
به گــزارش خبرنگار ما تیم فوتســال بانــوان کیمیا 
اســفراین در  هفته یازدهم لیگ برتر فوتســال کشور 
میهمان  پارس آرا شیراز بود که ٢ گل از ۴ گل این تیم 
را ملیحه فنایی و ٢ گل دیگر را عاطفه برقی و فاطمه 
ســلطانی به ثمر رســاندند تا یک امتیاز را به مجموع 

امتیازات خود اضافه کنند .
حــال و  در هفتــه دوازدهم کیمیا اســفراین به قرعه 
استراحت خورده و این هفته را بی حاشیه ادامه خواهد 
داد و  دیگــر تیم ها همچون تیم مس رفســنجان به 
مصــاف  ملی حفاری اهواز   ، نصــر فردیس کرج به 
مصــاف هیئت فوتبــال اصفهان و پیــکان تهران به 

مصاف پارس آرا شیراز می روند .
هفته دوازدهم لیگ برتر فوتســال  بانوان کشور اول 
بهمن پیگیری خواهد شــد که تمامی دیدار های این 

هفته از ساعت ۱۱ صبح آغاز خواهد شد.

کشــتی گیران  تیم بجنورد که پیش از مســابقات نیز گمان می رفت 
در رقابت های  قهرمانی و انتخابی کشــتی آزاد و فرنگی استعداد های 
برتر خراســان شمالی   جام سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و شهدای 
ورزشــکار اســتان برتری خود را رقم بزنند در این آزمون نیز سر بلند 
بیرون آمده و در مراســمی جام قهرمانی را بالای سر بردند.به گزارش 
خبرنگار ما  این مســابقات با حضور ۱۹٠ کشتی گیر از سراسر استان به 
میزبانی ســالن ۱٢٠٠ نفره مجموعه شــهید علیدخت بجنورد در تاریخ 
٢۴ دی ماه برگزار شــد  که بجنورد با کســب ٢٠٠ امتیاز اول، شیروان 
با کســب ۱۵۵ امتیــاز دوم و جاجرم با ۸٠ امتیاز به مقام ســوم تیمی 
کشــتی آزاد نونهالان خراسان شمالی رسید.همچنین در کشتی فرنگی 
نیز بجنورد الف با کســب ٢۴۵ امتیاز اول، فاروج با کســب ۱۴٠ امتیاز 

دوم و بجنورد ب با کسب ۷٠ امتیاز به مقام سوم تیمی مسابقات کشتی 
فرنگی نونهالان دســت پیدا کرد.اســتعدادهای برتر این رقابت ها در 
کشتی فرنگی علی افراز)بجنورد(، حسن نوری)بجنورد(، محمد مهدی 
جمالی )بجنورد(، امیرحســین اســعدی)بجنورد(،متین قهرمانی مقدم 
)فاروج(، مهرداد جهاندوست )بجنورد(، امیر دوست زاده )بجنورد(، عباس 
کیهانی)بجنورد( و محمدحســن باغچقی از بجنورد بودند و در کشتی 
آزاد نیز محمد بقایی مقدم) بجنورد(،امیر محمد ســلیمی پور)بجنورد(، 
محمدتقی خلیلی )گرمه(، فیروزه فصیحــی )بجنورد(، مهدی قربانیان 
)بجنورد(، پویا محمدی )اسفراین(،  محمد انصاری )شیروان(، امیرعلی 
صیدانلو )بجنورد(، محســن سعادتی)بجنورد( و قاسم جعفری از جاجرم 

افتخار آفرینان این دوره از رقابت ها به شمار آمدند.

در مسابقات قهرمانی و انتخابی کشتی آزاد و فرنگی استعداد های برتر خراسان شمالی ؛

بجنوردی ها مقتدرانه جام قهرمانی 
را بالای سر بردند

اعلام نتایج اردو های تمرینی کیک بوکسینگ واکو در مراحل پایانی

قلی زاده : خوشبختیم که شما بزرگان والیبال را دور هم جمع کرده ایم

حضرت قلی زاده قهرمان شد ، محمدی مصدوم

تجربه کم بار دیگر به ضرر زربام پارت تمام شد

پس از پایان ســومین اردوی تمرینی کیک 
بوکسینگ واکو  که  میزبانی آن را بجنورد بر 
عهده داشت ،حال ورزشکاران این رشته باید 
منتظــر اردوی پایانی و اعلام نتایج این اردو 

ها و اسامی تیم استان باشند.
به گزارش خبرنگار ما ســومین اردوی کیک 
بوکسینگ واکو با رعایت کامل پروتکل های 

بهداشــتی ٢۴ دی در باشــگاه ورزشی توانا 
بجنورد با حضور ٢٠ ورزشــکار برگزار شــد 
که ورزشــکارانی از شهرستان های بجنورد، 
شیروان، فاروج و اسفراین در آن اردو به سر 

بردند.
حال باید دید نتیجه اردوی نهایی این رشته 
ورزشی مهیج چه خواهد بود و چه کسانی به 

تیم استان راه پیدا می کنند.
در ســومین اردوی تمرینی کیک بوکسینگ 
اداره ورزش جوانان بجنورد  واکو، سرپرست 
، رئیــس کمیته کیک بوکســینگ اســتان 
وسرپرســت کمیته کیک بوکســینگ واکو 
شهرســتان بجنورد از ایــن تمرینات بازدید 

کردند.

رئیس هیئت والیبال خراســان شــمالی در 
حاشیه مراسم تجلیل از پیشکسوتان و دست 
اندرکاران مســابقات والیبال خراسان شمالی 
از ابــراز رضایت و مســرت خود از این جمع 
با شــکوه خبر داد و اظهار کرد انســان باید 
دوست خوب و یار موافقی داشته باشد، پس 

باید قدردان یاران و دوستانمان باشیم.
فرهاد قلی زاده افزود : نهادینه کردن ورزش 
در جامعه موثرترین عامل در کاهش آســیب 
های اجتماعی و ارتقــای وحدت، همدلی و 
انسجام ملی است و تقاضا داریم پیشکسوتان 

ورزشی استان نیز در جهت توسعه و نهادینه 
کردن فرهنگ ورزش در جامعه اهتمام ویژه 

داشته باشند.
قلی زاده در پایان با آرزوی  زندگی  پر برکت، 
سرشار از بزرگی، سلامتی و عزت برای جمع 
و ابراز  امیدواری برای برگزاری هرچه  زودتر 
این مراســم های تجلیــل در آینده از مجید 
رازی ، محمدامین یونسی ، محمد مهرپور و 
میثم رحیمی  که در برگزاری مراسم اهتمام 
ویژه ای داشــتند و همچنین  اسپانسرهای 
مسابقات و مراســم تجلیل همچون  بانک 

قرض الحســنه مهر ایران، رســتوران های 
زنجیره ای برادران یزدانی ، خانه شیرینی و 
شکلات گرندی و کاشی پارسیان تقدیر کرد.

با پایان رقابت های  ۵ وزن دوم مســابقات 
کشــتی آزاد قهرمانی کشــور و انتخابی تیم 
ملی در گرگان داریــوش حضرت قلی زاده 
قهرمان وزن ۶۱ کیلوگــرم و امیر محمدی  
در ۹٢ کیلوگرم و در دیدار رده بندی مصدوم 

شد .
به گزارش خبرنگار ما در روز پایانی مسابقات 
قهرمانی کشور و مرحله اول انتخابی تیم ملی 
کشــتی آزاد در گرگان، دیدارهای رده بندی 
و فینال ۵ وزن دوم برگزار شد که در نهایت 
داریــوش حضرت قلــی زاده، محمدمهدی 
امیرحسین  سوادکوهی،  علی  جعفری،  یگانه 

فیروزپور و یدالله محبی ۵ آزادکاری بودند که 
در پایان رقابت های امروز موفق به کســب 
مدال طــلا و تصاحب دوبنــده تیم ملی در 

رقابت های قهرمانی آسیا شدند. 
همچنین امیر محمدی دیگر نماینده خراسان 
شمالی در دیدار رده بندی  به مصاف مهدی 
حاجیلوئیان  از تیم همدان )الف( رفت که با 
نتیجه  ۷  بر صفر و مصدومیت  وی در این 
دیدار از کسب عنوان سومی باز و جای خود 
را به ســبحان اصغری  از تیم گلستان) الف( 
داد تا به همراه حاجیلوئیان به طور مشــترک 
بر روی سکوی سومی برود .از اتفاقات جالب 

آزاد بزرگسالان قهرمانی  مسابقات کشــتی 
کشــور شکســت امین طاهری برابر مهدی 
هاشــمی در ســنگین وزن بود. طاهری که 
ســال قبل مدعی اول پوشــیدن دوبنده تیم 
ملی بود، که در وزن کشی هم شرکت نکرد 

تا قید دیدار رده بندی را هم بزند.
از ســوی دیگر امیرمحمد یزدانی که با توجه 
به کســب مدال نقره جهان باید از انتخابی 
معاف می شد، با توجه به رفتن به یک وزن 
بالاتر نتوانســت در ۷٠ کیلوگــرم به فینال 
برســد و مهدی یگانه جعفری او را شکست 

داد.

تجربــه کــم که از ســوی مســئولان تیم 
بسکتبال زربام پارت خراسان شمالی یکی از 
دلایل باخت های این تیم عنوان شــده بود 

گویا بار دیگر این تیم را متضرر کرد.
به گزارش خبرنگار ما تیم بســکتبال زربام 
پارت خراســان شــمالی که از قضا میزبانی 
گروه )الف( مسابقات دســته یک بسکتبال 

بانــوان کشــور را عهده دار اســت پس از 
شکست سنگین در روز اول مسابقات مقابل 
خانه بســکتبال نیشابور این بار و در روز دوم  
مقابل تیم راســتکردار بندرانزلی قرار گرفت 

و با نتیجه ۷۴ بر ۵۶ متحمل شکست شد.
از درخشش  اما  مسئولان هیئت بســکتبال 
داوران و قضاوت قابل قبول داروان استان در 

این رقابت ها خبر دادند و از پروانه شجاعی 
داور درجه ٢ و مینا رضا پور داور درجه ۳ این 
مسابقات تشکر و ابراز امیدواری کردند با رفع 
مشــکلاتی چون سالن بدن سازی ، افزایش  
تجربه  بازیکنان جوان و رفع دیگر مشکلات 
این تیــم بتوانیم در آینده نتایــج بهتری را 

کسب کنیم.


